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EDA - coroczna 
konwencja 

Doroczna Konwencja EDA 2023 odbędzie się od 7 do 9 

listopada w Hotelu w Brukseli. 

Podczas popołudniowej sesji w dniu 9 listopada panel 

z udziałem posłów do Parlamentu Europejskiego 

będzie dyskutował na temat "2024-2029” 

kształtowanie przyszłości unijnego 

rolnictwa/mleczarstwa". Będzie to idealna okazja do 

spotkania kolegów z europejskiego i światowego 

sektora mleczarskiego oraz unijnych prawodawców, 

aby dowiedzieć się o najnowszych osiągnięciach i 

polityce w sektorze mleczarskim oraz dlaczego 

"Przyszłość to mleczarstwo". Zarejestruj się -  

eda2023.eu 

 
 Poznaj naszych panelistów MEP: 

Norbert Lins 

MEP (EPP, DE) 
 

 

Paolo de Castro 

MEP (S&D, IT) 
 

 

Martin Hlaváček 

MEP (Renew, CZ) 

 

Martin Häusling 

MEP (Greens, 

DE) 

 

Bert-Jan Ruissen 

MEP (ECR, NL) 

Dyrektor John A. Clarke, 

najwybitniejszy przedstawiciel 

dyplomacji rolno-handlowej, 

przechodzi na emeryturę  

“Dyrektor John Alistair Clarke już o tym wie i 

jest w drodze" - brzmiała standardowa 
odpowiedź, gdy europejski przemysł 
mleczarski "alarmował" o niepokojach w 
handlu na całym świecie. A teraz, po 
trzydziestu latach wyjątkowego poświęcenia 
dla Europy, europejskiego rolnictwa i 
globalnego handlu, John Clarke przechodzi na 
emeryturę i przenosi się do środowiska 
akademickiego. 

Dyrektorze Clarke, 

Drogi John`ie, 

Spoglądasz z perspektywy czasu na niezrównane 

sukcesy w prowadzeniu i kończeniu najtrudniejszych 

negocjacji handlowych oraz znajdowaniu rozwiązań w 

złożonych zawirowaniach handlowych. Wykorzystując 

"ridens verum dicere" Horacego w "litterae citatione 

verum dicere", użył Pan kombinacji swoich unikalnych 

umiejętności dyplomatycznych i głębokiej pasji do 

literatury jako potężnej techniki negocjacyjnej. 

Europejski sektor mleczarski jest głęboko wdzięczny za 

Twoją doskonałość, Twoje poświęcenie, Twoje wsparcie 

przez te wszystkie lata i za Twój dobry wizerunek 

europejskiej laktosfery. Dziękuję bezgranicznie. 

Alexander 

Jaki jest Twój preferowany 

produkt? 
To jest oczywiste. Duży kawałek kruchego sera 

Wen-Sleydale z North Yorkshire - "krainy zielonych 

pól" - popijany kuflem Theakston Bitter 

warzonego w sąsiedniej dolinie. 

John Alistair Clarke 

Dyrektor, DG AGRI, 

Komisja Europejska 
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EDA - spotkanie  z 

UKDairy w Londynie 

Nowy prezes DairyUK Paul 

Vernon (Leprino Foods) 

podkreślił trzy główne 

priorytety brytyjskiego 

przemysłu mleczarskiego: 

odporność, wydajność i 

rozwój agendy 

zrównoważonego rozwoju 

środowiska naturalnego.. 

 

 Prezes DairyUK Paul Vernon i Sekretarz Generalny EDA Alexander 

Anton 

 
“"Brytyjskie mleczarstwo ma ambitne plany na 
przyszłość: odgrywamy ważną rolę w bezpieczeństwie 
żywności i żywieniu, w źródłach utrzymania i 
gospodarce oraz w zrównoważonych systemach 

żywnościowych Paul Vernon stwierdził w swoim 

przemówieniu podczas DairyUK Annual Dinner w 

prestiżowym Old War Office w Londynie, które 

odbyło się w zeszłym tygodniu. 

Brytyjski Minister Żywności, Rolnictwa i 

Rybołówstwa, Rt Hon Mark Spencer MP, zaznaczył 

w swoim przemówieniu pełne wsparcie 

brytyjskiego rządu dla brytyjskiego mleczarstwa:“ 
Naszym celem jest, aby 60% naszej żywności było 
produkowane w Wielkiej Brytanii. Produkcja żywności jest 
pierwszym celem rolnictwa. A także dla zrównoważonego 
rozwoju środowiska, mleczarstwo musi być uznane za część 

rozwiązania”. 

 

 

 
Miedzynarodowa Federacja 
Mleczarska – posiedzenie zarządu 
w Brukseli 

Niespełna miesiąc do Światowego Szczytu 

Mleczarskiego IDF w Chicago (od 16 do 19 

października 2023 r., zob: Światowy Szczyt 

Mleczarski IDF 2023, Prezydent IDF 

Piercristiano Brazzale przewodniczył spotkaniu 

Zarządu IDF w Brukseli. 

“Spotkanie przedstawicieli EDA z Piercristiano Brazzale i 

członkami zarządu IDF było świetną okazją do 

podsumowania różnych spraw związanych ze światowym 

mleczarstwem, które są rozpatrywane w ramach IDF, a 

zwłaszcza pozycji naszej globalnej federacji mleczarskiej w 

odniesieniu do ogólnego wpływu nowych technologii 

przetwórstwa. Byliśmy również w stanie 

dopracować nasz projekt EWPA globalnej kampanii 

składników mlecznych "world.wide.whey", którą chcemy 

stworzyć wspólnie z wheyforliving.com i 

thestronginside.com naszych amerykańskich kolegów z 

ADPI i IDF.”, - Alexander Anton. 

3 października Parlament oceni wiceprzewodniczącego 

Komisji Europejskiej Maroša Šefčoviča na nowym 

stanowisku szefa Zielonego Ładu. Po odejściu Fransa 

Timmermansa jego obowiązki zostały podzielone na 

dwie części, w wyniku czego Hoekstra będzie podlegał 

Šefčovičowi. 

Minister Mark Spencer podkreślił sukces Mapy Drogowej 

Mleczarstwa DairyUK i podziękował CEO DairyUK dr 

Judith Bryans za bezproblemową współpracę. 

MEPs 
Hoekstra i  Maroš Šefčovič 

oceniają

 Wopke 
2 października Parlament Europejski oceni Wopke 

Hoekstrę, kandydata holenderskiego rządu, który 

zastąpi Fransa Timmermansa na stanowisku nowego 

komisarza UE ds. działań w dziedzinie klimatu  Prezydent IDF Piercristiano Brazzale  -  2022 Annual 
Convention 
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Agnieszka Maliszewska z Polskiej Izby Mleka 

powitała obok Ministra Rolnictwa i Rozwoju 

Wsi Janusza Wojciechowskiego i Ministra 

Rolnictwa i Rozwoju Wsi Roberta Telusa oraz 

wysokich rangą przedstawicieli ukraińskiego 

rządu i liderów ukraińskiego mleczarstwa.  

Od lewej: Vadim Chagarowski (Prezes Ukraińskiego Związku 

Mleczarskiego), Pekka Pesonen (Copa-Cogeca), Agnieszka Maliszewska, 

przewodniczaca IDCF, dr Jerzy Plewa (Team Europe), prof. Andrzej 

Babuchowski and Anton (EDA) 

 

 

 

 

i Alexnder Anton (EDA) (EDA) 

 

 

XX Międzynarodowe Forum 
Spółdzielczości Mleczarskiej w 
Białymstoku 
20. edycja Międzynarodowego Forum 

Spółdzielczości Mleczarskiej po raz kolejny 

podkreśliła tętniącą życiem energię oraz 

gospodarcze i polityczne znaczenie polskiej 

laktosfery - w tym roku ze szczególnym 

uwzględnieniem relacji mleczarskich z Ukrainą. 

Nasze regularne i owocne dyskusje pozwalają nam 

dzielić się obawami członków EDA i dostarczać Komisji 

wszelkich informacji i danych, których mogą 

potrzebować. 

Omawiane tematy obejmują aktualizacje dotyczące 

obszarów polityki, takich jak rewizja norm rynkowych 

UE, przegląd polityki promocyjnej UE, przegląd programu 

szkolnego UE oraz aktualizacje dotyczące oczekiwanych 

terminów międzynarodowych umów handlowych.. 

Nasze cykliczne spotkania z DG AGRI są 

ponadto doskonałą okazją do omówienia ogólnej 

przyszłości Wspólnej Polityki Rolnej (WPR).). 

EDA rozpoczęła tę debatę wiosną podczas 

warsztatów CAP (zobacz dairyflash #10), w 

oczekiwaniu na planowane konsultacje Komisji 

Europejskiej jeszcze w tym roku. Projekt WPR po 

2027 r. będzie jednym z głównych tematów w 

następnym okresie legislacyjnym i już teraz 

widzimy zwiększone zainteresowanie ze strony 

polityków i decydentów. Latem widzieliśmy, że 

posłowie do Parlamentu Europejskiego już pytają o 

przyszłość rynku mleka (np. Peter Jahr, poseł do 

PE, EPP - pytanie parlamentarne - E- 002231/2023), 

a przewodnicząca Komisji Europejskiej Ursula von 

der Leyen ogłosiła, że Unia Europejska rozpocznie 

"strategiczny dialog na temat przyszłości 

rolnictwa". EDA jest więcej niż gotowa do 

odegrania swojej roli w takim dialogu.

 

 

 

 

 

 

 

Komisja Europejska udostępnia 

najnowsze dane dotyczące sytuacji na 

rynku mleka 

DG Agri, reprezentowana przez Krystiana 

Kecieka i Fabienne Alcaraz, wzięła udział w 

posiedzeniu Komitetu Handlu i Ekonomii EDA w 

dniu 7 września. 

 

 

 

 

 
Béranger Guyonnet (współprzewodniczący TEC/Sodiaal), Krystian 

Keciek (DG Agri), Fabienne Alcaraz (DG Agri) i Lise Andreasen Høyer 

(współprzewodnicząca TEC/Duńska Rada ds. 

Danish Dairy Board) w biurach EDA. 

https://eda.euromilk.org/uploads/media/EDA_Dairy_Flash_10_-_2023.pdf
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EPL gospodarzem debaty na temat 
przyszłości rolnictwa w Europie 

Gospodarzami wydarzenia, zatytułowanego The 

European Farmers' Deal EPP vision for Agriculture in 

Europe, byli eurodeputowani Siegfried Mureșan, 

Norbert Lins i Herbert Dorfmann. Dwa panele, 

moderowane przez posłów do PE i złożone z 

wybitnych członków krajowych ministerstw rolnictwa 

i środowiska akademickiego, debatowały na temat 

znaczenia zrównoważonego rozwoju w rolnictwie i 

konieczności zapewnienia globalnego 

bezpieczeństwa żywnościowego. Światowe systemy 

żywnościowe muszą zapewniać wystarczającą ilość 

żywności po przystępnej cenie, przy jednoczesnym 

niskim koszcie ekonomicznym i środowiskowym. 

Przemysł mleczarski został zauważony przez 

szwedzkiego ministra ds. obszarów wiejskich, Pettera 

Kullgrena: 

“Gdyby krowy nie istniały, musielibyśmy je wymyślić. 

Krowy spożywają substancje, których ludzie często 

nie są w stanie zjeść i przekształcają je w pożywną 

żywność w postaci mięsa i mleka. Dostarczają nam 

nawet naturalnych nawozów jako dodatkowy bonus, 

jednocześnie przyczyniając się do bioróżnorodności i 

ochrony ziemi, gdy sekwestrują węgiel w glebie. 

Krowy to cudowne maszyny.” 

Nowo przyjęta przez EPL wizja rolnictwa 

ponownie podkreśla potrzebę wspierania 

europejskich rolników i większego włączenia 

ich w proces podejmowania decyzji dotyczących 

przyszłości Europy. W tym celu proponuje 

zobowiązanie do ochrony godnych standardów 

życia, ograniczenia biurokracji i wzmocnienia 

środków budżetowych w celu zabezpieczenia 

strategicznego znaczenia produkcji żywności w 

Europie. 

Link do nagrań z wydarzenia. 

Jaki jest Twój ulubiony 

produkt? 
 

Uwielbiam wszystkie produkty mleczne, ale jogurt 

jest moim ulubionym: rano z owocami i granolą 

lub wieczorem na deser! 

I oczywiście nie piję kawy z mlekiem, ale raczej 

dodaję trochę kawy do mleka 
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Esben Egede 

Rasmmusen 

Dyr.zarz. Duńska 

Rada Mleczarska 

   

Przetwórstwo mleka docenione w 

przemówieniu o stanie UE 

Unii Europejskiej 

https://www.youtube.com/watch?v=pzxQnCKOnl8

